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Voorzitter,

Vorige jaar stelde de voorzitter in eerste voor instantie geen algemene beschouwingen te houden, na
weerstand toch wel. Spreektijd 6 minuten..
Nu geen discussie over wel of niet algemene beschouwingen maar een spreektijd van 5 minuten die 
dan toch 8 minuten blijkt te zijn. 
Er wordt niet alleen op geld bezuinigd in de gemeente Renkum maar ook op de controlerende en 
kader stellende rol van de gemeenteraad tijdens 1 van de belangrijkste onderwerpen voor de 
inwoners van Renkum en de financiële toekomst van onze gemeente. maar enfin…
De klimaatburgemeester heeft al een mooie voorzet gegeven die op vele vlakken passen in het CDA 
denkbeeld. Denk met name aan de vergunningen omtrent Parenco en de gevaren voor de 
volksgezondheid en bovenal de zeer grote wateronttrekking die in een veranderend klimaat zeer 
onverantwoord is.

Het CDA staat voor Rentmeesterschap, Solidariteit, Gespreide verantwoordelijkheid en Publieke 
gerechtigheid.

Rentmeesterschap:
We moeten zuinig zijn op onze leefomgeving. Bewaren en versterken zodat de toekomstige 
generaties ook iets hebben om op te passen. Lokaal houdt dat voor ons in Natuur inclusieve 
agrarische ondernemers waar lokaal de producten van vermarkt worden. Vorig jaar is er unaniem 
een motie over aangenomen wat is daar nu precies van terecht gekomen? Kort gezegd koester en 
ondersteun onze lokale agrarische ondernemers en kom voor ze op bij Provincie en Rijk.
Zorg dat dat de afspraken uit de Ambitie Nota Groen worden gehaald en dat er meer ruimte komt 
voor toekomstbestendig Groen en beheer. Een groene leefomgeving houdt de mensen gezonder en 
dit kan dan weer positief doorwerken op andere programmaonderdelen.

Solidariteit:
Vorig jaar heeft het CDA Renkum aangegeven dat dorpsgericht werken meer moeten gestimuleerd 
moet worden. Wij zijn dan ook blij met de tot standkoming van de dorpsvisie Wolfheze.
Dit houdt niet in ongebreideld de OZB verhogen waarna er geklaagd wordt door het college dat 
zoveel mensen bezwaar aantekenen hiertegen dat wordt toegekend en dus de opbrengsten lager zijn
dan begroot. Dit leid weer tot etc. kortom ene negatieve spiraal dus. 
Mensen die een Vangnet nodig hebben moet op steun van de gemeente kunnen rekenen zowel in 
hulp als financieel. Bestaanszekerheid geeft mensen houvast.

Gespreide verantwoordelijkheid:
Erkenning van maatschappelijke initiatieven. Blijven denken in mogelijkheden i.p.v. in 
onmogelijkheden. Dit begint al bij ons gemeentelijk loket meedenken is het nieuwe normaal. 
Dit gaat steeds beter maar we zijn er nog niet. Kleine initiatieven lopen soms vast in de procedures 
daar waar grote projectontwikkelaars bijna de vrije hand wordt gegeven i.p.v. ze te houden aan de 
door de Raad gestelde kaders. Als we met de 75% t hoog hebben gegrepen zal de raad zelf het 
besluit moeten nemen om terug te gaan naar het landelijke doel van 1/3 - 2/3.

Publieke gerechtigheid:
De overheid moet rechtvaardig en betrouwbaar zijn. Mensen die, op welke manier dan ook , het 
even niet zelf kunnen, ondersteunen zodat ze weer zelfstandig de regie kunnen gaan voeren over 
hun eigen leven. Wij zijn ons bewust van het grote aantal plekken in onze gemeente waar mensen 



ondersteuning krijgen. Als de budgetten uit Den Haag niet toereikend zijn moeten we gericht gaan 
kijken hoe we toch onze plicht en taak kunnen uitvoeren.

De najaarsnota heeft verschillende posten waar geld overblijft of waar iets tekort wordt gekomen. 
Gelden die overblijven kunnen deels naar de reserves maar deels ook naar incidentele projecten die 
belangrijk zijn voor ons als gemeente Renkum. Een aantal moties en amendementen bevatten een 
aantal goede initiatieven die met incidenteel geld kunnen worden gefinancierd. 
Een mooi onderwerp waar incidenteel geld heen kan is de viering van 80 jaar airborne, de bevrijding 
van ons land is in de gemeente Renkum begonnen. Gedenk de gevallenen en vier de vrijheid. In deze 
roerige tijden op diverse plaatsen in de wereld belangrijker dan ooit.

Dan terug naar de realiteit van onze begroting 2024:
2A Ruimtelijke ontwikkeling / Omgevingswet
Openbare ruimte zijn e kapitaalgoederen o.a. groen, riolering en wegen. Op riolering en wegen voor 
middels de conditiemeting volgens NEN 2767 de waarde gekwantificeerd. Voor Groen is dat nu ook 
mogelijk . Het CDA wil dat dit voor de gemeente Renkum ook wordt uitgevoerd. Zo krijgt het Groen 
een waarde en weten waar we die wel of niet willen/kunnen verstevigen en welk budget er dan 
werkelijk voor nodig is. Uit de najaarsnota blijkt er 40 k aan incidenteel geld over te blijven. Dit kan 
worden ingezet voor een conditiemeting van het groen volgens de NEN2767.

In het thema Integraal ontwikkelen leefomgeving staan zaken waar het CDA al vaker voor heeft 
gepleit. Een aantal van die punten zijn te realiseren door meer te investeren in ons groene kapitaal. 
Nu investeren levert een kostenbesparing op in de toekomst op het gebied groenonderhoud 
gezondheid van de mensen dus lager kosten in het sociaal domein.

2B Wonen
Met de beoogde projecten die op stapel staan lijkt de gemeente Renkum goed op koers te liggen om 
de 950 woningen te realiseren. Voorwaarde is wel dat op elk project het filter van 75% betaalbaar 
moet worden toegepast. Dit om te voorkomen dat doorschuiven van woningen die aan deze criteria 
voldoen op het bordje van de laatste persoon te komen die dan dus per definitie een onmogelijke 
opgave lijkt te hebben om 100% betaalbaar te bouwen. Of is de gemeente  Renkum van plan om dit 
dan zelf te doen op locaties waar wij zelf de gronden in handen hebben?
Wat is de toegevoegde waarde van een Programmaregisseur “doelgroepen” ? als de kaders die deze 
raad heeft gesteld worden gehanteerd komen de doelgroepen zelf voldoende aanbod en kan het vrij 
te vallen bedrag worden ingezet voor andere (incidentele) zaken.
In 2C wordt al een formatie-uitbreiding van een planologische jurist bepleit. De eerste jaren zijn dan 
gedekt uit de vrijvallende gelden.

2F Landschap, natuur en landgoederen
Vorig jaar is met de begroting unaniem de motie voor Natuur inclusief boeren aangenomen. Wat 
heeft het college hier nu eigenlijk concreet mee gedaan? De onzekerheden voor onze agrarische 
ondernemers zijn alleen maar onzekerder geworden omdat het college zich verschuilt achter het 
beleid van de provincie en het rijk.
In dit programmaonderdeel is aandacht voor de agrarische ondernemer, korte voedselketens worden
gestimuleerd. College sta op voor uw agrarische ondernemers en zorg ervoor dat provincie en rijk 
meegaan in natuur inclusief boeren en in het kader van “weet wat je eet” de voedselketen te 
verkorten.

2E Verkeer:
Werk met werk maken en buiten de doorgaande wegen naar de 30 km af te waarderen. Dit is goed 
voor de leefbaarheid, veiligheid en het milieu. Prettige bijkomstigheid is dat dan ook 1 van onze 
verkiezingspunten is waargemaakt.



Let wel bij het toekennen van bouwlocaties op de afwikkeling van het verkeer. Probeer sluipverkeer 
te voorkomen en ga nu in een vroeg stadium in gesprek met de gemeente Arnhem over de 
verkeersafwikkeling van De Hes. Dit kan prima over Arnhems grondgebied en kan tevens Oosterbeek 
ontlasten waardoor de lucht schoner wordt en de ergernis van bewoners vermindert.
Parkeren in de wijken moet wel passend zijn. Alternatieve manieren van vervoer stimuleren is prima 
maar niet ten kosten van andermans leefomgeving. 

Tot slot voorzitter.
Uitvoering geven aan moties, amendementen en het college akkoord gaat wederom veel geld 
kosten. Gelukkig hebben we uit de mei en september circulaire 1,567 mio ontvangen. Laten we dit 
geld goed bestemmen met elkaar en inzetten voor een duurzame gemeente Renkum die klaar staat 
voor haar inwoners waar nodig.

Al met al wil het CDA de organisatie bedanken voor het vele werk wat ze geleverd hebben om tot 
een redelijk leesbare begroting te komen.


